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interview

U tekende beroep aan, dat kan nog jaren 
duren.
“Ik zou het niet direct nadelig willen noe-

men. De verkorte procedure kan niet, maar 

het Europees Gerechtshof gaat ons beroep 

met prioriteit behandelen. Dat betekent 

dat alle drie de onderdelen nu worden mee-

genomen, in de verkorte procedure was 

waarschijnlijk maar één onderdeel meege-

nomen. We houden dus nu het recht om op 

alle onderdelen te kunnen terugkomen en 

dat vind ik een belangrijk pluspunt. Maar ik 

kan geen uitsluitsel geven over hoelang het 

gaat duren.”

U moet dingen doen, Amerikaanse banken 
niet – een ongelijk speelveld.
“Ja. En president Obama wil een belasting 

heffen op alle banken in Amerika. Dat kan 

betekenen dat wij ook worden aangespro-

ken, omdat wij ook bank zijn in Amerika. 

En dat terwijl we niet de voordelen gehad 

hebben van Amerikaanse steun. Maar de 

Amerikanen nemen wel de positie in dat 

banken er zijn om het fi nanciële systeem 

zo snel mogelijk weer op gang te krijgen en 

hebben dus verder geen beperkingen opge-

legd. Dubbel gepakt? Ja, het lijkt er wel op.”

Banken zonder staatssteun klagen ook 
over oneerlijke concurrentie.
“Ik vind dat een lastig vraagstuk, ook al 

omdat de staatssteun zich in meerdere ge-

daantes voordoet. Er is een groot verschil 

tussen staatssteun en staatssteun, en tussen 

wie benadeeld zijn en wie niet. In Frankrijk 

heeft ING geen staatssteun gehad, onze 

Franse concurrenten wel. Staatssteun heeft 

vele vormen: de vorm van speciale regelin-

gen, een speciale manier van accountingre-

gels, staatssteun tegen hoge of lage rentes, 

hoge of lage premies. En dan concurreer je 

nog eens met Amerikanen die ook steun 

krijgen, maar geen herstructureringen 

hoeven doen.”

Goldman Sachs viert feest.
“Ik weet niet of ze feestvieren, maar ze heb-

ben wel een heel andere behandeling ge-

had. Ze zijn er weer bovenop en dan krijg je 

toch het idee dat het speelveld niet helemaal 

gelijk is, op een aantal terreinen zelfs hele-

maal niet. Ik kan me voorstellen dat bedrij-

ven die geen steun hebben gehad zich hier-

over beklagen, daar heb ik wel begrip voor. 

Vandaar ook dat we die steun snel willen 

terugbetalen. Wanneer dat gebeurt, hangt 

af van de Europese Commissie. Ik wil de 

overheid snel terugbetalen, maar wel tegen 


